
 

Jaarverslag 2021 
Inleiding 
Een thema bedenken. Via, via een geschikte spreker benaderen. Overleg voeren over de inhoud, nog 
eens overleggen tot de tekst geschikt is voor de Nieuwsbrief. Die tekst gaat dan nog even langs de 
eindredacteur. Alles geregeld, maar dan valt de bijl. De bijeenkomst kan niet doorgaan vanwege Co-
ronamaatregelen. De commissie vergaderde dapper door, o.a. met het voorbereiden van andere bij-
eenkomsten. Maar het eindresultaat is mager: één bijeenkomst in het jaar 2021.  
Het eerste deel van dit verslag gaat over de organisatie, het tweede is een inhoudelijk verslag van de 
enige Zincafé avond. Dat verslag verscheen eerder op onze website www.zincafe.nl.  
We blijven optimistisch over de toekomst. 
 
Namens de commissie Zincafé, 
Dick van Norren, voorzitter 

1 Organisatie 

1.1 Werkwijze 

Zincafé wordt georganiseerd door een commissie van de Raad van Kerken Leusden (RvK) die met grote 
zelfstandigheid bijeenkomsten belegt over zingevingsvragen. Dit gebeurt in principe met een sluitende 
begroting waarbij de inkomsten bestaan uit vrijwillige bijdragen van bezoekers, samenwerking met 
derden en incidentele subsidies. De eerste jaren ontvingen we een wisselende bijdrage van de Raad 
van Kerken. De RvK staat sinds 2016 garant voor een jaarlijks tekort tot maximaal € 500. Per saldo is 
van deze garantie geen gebruik gemaakt.  
De samenstelling en taakverdeling binnen de commissie staat onder 1.3.  
 
De commissie bezon zich op de eigen werkwijze en samenstelling.  Als gevolg van een eerder idee over 
het incidenteel inschakelen van andere organisaties in Leusden vond een gesprek plaats met de lokale 
Rotaryclub. Die wilde wel meewerken. Uit hun regionale sprekerslijst maakten we een keuze. Alle de-
tails waren geregeld voor een bijeenkomst in januari 2022, maar opnieuw gooiden nieuwe Coronare-
gels roet in het eten. Een aanbod voor nog een spreker uit hun netwerk is nog in portefeuille.  
Daarnaast vonden twee gesprekken plaats met van buiten aangereikte personen. Dat mondde uit in 
een paar zinvolle suggesties. De uitwerking moet plaatsvinden in 2022. 

1.2 Locatie 

Onze vaste locatie Theater De Tuin was i.v.m. Coronaregels gesloten.  Gelukkig konden we voor de 
bijeenkomst in oktober uitwijken naar de Marcuskerk waar voldoende afstand houden mogelijk was.  
 

1.3 Samenstelling commissie  

Ons lid Durk Kooistra overleed na een kort ziekbed aan de gevolgen van een aandoening die eerder 

onder controle leek. Hij was relatief kort lid van de commissie, maar zijn inspirerende ideeën hadden 

stevige invloed op wat er in de commissie gebeurde. Daarvoor zijn wij hem zeer dankbaar. Omdat 

Anette Sprotte een beroep aannam naar Haarlem verliet zij eind 2021 de commissie. Zij was ondanks 

haar drukke werkzaamheden een zeer actief en trouw lid. Vooral haar talent om het gesprek met 

sprekers te begeleiden sprong eruit. Gelukkig zorgde zij voor een opvolger in Pieter van den Berg, 

wijkpredikant van de Gereformeerde Kerk (vrijgemaakt). 

http://www.zincafe.nl/


Al vanaf het begin van het Zincafé traden Hans Sybrandy en 
Erik Jan Tuininga op als singer/songwriter van cabarettek-
sten. Zij besloten dat 2021 hun zijn laatste seizoen was. Bij 
de afsluiting van de bijeenkomst op 4 oktober sprak voor-
zitter Dick van Norren lovende woorden.  
Zij zorgden vanaf het begin van het Zincafé in 2010 voor 
een bijdrage, toegesneden op het thema van de avond. Ze 
schreven de tekst en zongen die, waarbij Hans op de vleu-
gel begeleidde. Die twee vervang je niet zomaar. 
 
In principe stelden we een schema van aftreden vast voor 
de leden die vanaf het begin deel uitmaken van de commis-
sie, maar de praktijk van het vinden van nieuwe leden bleek 
weerbarstig.  

 

Commissie Zincafé Specifieke taken 

Eric Jan Tuininga Contact met spreker, moderator, singer/ songwriter van cabaret teksten 

Paulien Flinkerbusch Contact met spreker, moderator. 

Annette Sprotte (tot eind 
december) 

Contact met spreker, moderator, publiciteit via facebook. 

Durk Kooistra (tot juli) Contact met spreker, moderator. 

Dick van Norren 
d.vannorren@gmail.com 

Voorzitter, verslag bijeenkomsten, publiciteit in Leusder Krant, jaarverslag. 

Frits Raaijmaakers 
jghmraaij@kpnmail.nl 

Financiën, verzending nieuwsbrief, contact met Theater De Tuin en biblio-
theek, webmaster. 

Evelien Blom Ondersteuning tijdens bijeenkomsten, regelen van ruimte voor commissiever-
gaderingen. 

Barto Piersma (vanaf juli) Contact met spreker, moderator, publiciteit via Facebook 

Pieter van den Berg 
(vanaf december) 

Contact met spreker, moderator. 

 
Willem Hekhuis assisteerde als eindredacteur van publicaties. 
 

1.4 Financiën  

De financiën regelen we in overleg met de Raad van Kerken (RvK). Zincafé heeft geen eigen bankreke-
ning.                                       
Het Fonds Samenlevingsinitiatieven Leusden en de Rabobank Amersfoort Eemland honoreerden in 
2020 elk een aanvraag voor € 1000 in het kader van het tweede lustrum. De toegekende bedragen 
kennen een inspanningsverplichting, die als gevolg van de Corona ook in 2021 kon worden ingevuld.  
 
Inkomsten € 263 
Uitgaven € 295 
Saldo  € - 32 (e.e.a. exclusief de toegekende subsidies) 
Begroot was een saldo van € 113 over vijf bijeenkomsten. 
 
Na ampele overwegingen besloot de commissie om het principe van een vrijwillige bijdrage met als 
richtbedrag € 5 te verlaten. Oplopende kosten bij De Tuin en incidenteel hogere kosten voor een spre-
ker maken een systeem van een vooraf bekende toegangsprijs noodzakelijk. Met de RvK Is nog overleg 
gaande over de uitwerking. 



1.5 Aantallen bezoekers en gemiddelde bijdrage per avond  

Datum in 
2021 

Spreker  Aantal bezoe-
kers (excl. com-
missieleden) 

Gemiddelde bij-
drage (excl. ex-
terne bijdrage) 

4 oktober        Bas van Os  65 € 4,05 

We vroegen aan de bezoekers een vrijwillige bijdrage met als richtbedrag € 5.  

1.6 Externe relaties 

De traditionele bijeenkomst in de Boekenweek, samen met bibliotheek Eemland, kon helaas niet door-
gaan vanwege Corona maatregelen. We verwachten in 2022 deze samenwerking voort te zetten. 

2 De Zincafé avond 

Bas van Os: Op weg naar een nieuwe economie met liefde als kapitaal  

 
Bedrijfskundige en theoloog Bas van Os begon zijn voordracht 
in het Zincafé op 4 oktober 2021 bij Frits Goldschmeding. Deze 
oprichter van Randstad Uitzendbureaus werd door zijn zake-
lijk succes heel rijk. In 2015 bracht hij zijn vermogen onder in 
de Stichting ‘Mens, werk en economie’. Doel van die Stichting 
is om liefde en medemenselijkheid terug te brengen in de sa-
menleving.  
De laatste jaren komt ook uit wetenschappelijk onderzoek het 
inzicht naar voren dat de mens een eerlijke verdeling wil en 
niet alleen eigen belang najaagt: ‘wat beter is voor de ander, 
is ook goed voor mij.’  
Van Os haalde in zijn voordracht ook een dialoog uit de an-
tieke oudheid aan. Xenophon spreekt over zijn economische 
opvattingen. Socrates stelt daar voortdurend vragen bij. ‘Je 
moet goed voor je huishouding zorgen, maar hoort daar dan 
ook iemand bij die jou minder goed gezind is? Wat gebeurt er 
als je die vertrouwen schenkt?’ Daarmee bracht hij toen al economische vanzelfsprekendheden aan 
het wankelen. De boodschap is dat je vooral zelf moet nadenken of vanzelfsprekendheden wel klop-
pen.  
In het mede door Van Os opgerichte Erasmus Economics and Theology Institute in Rotterdam werken 
economen met theologen en filosofen samen op gebieden als menselijke waardigheid, betekenisvol 
werk en liefde als drijfveer. Voor studenten economie kan dat hun visie op het vak verbreden.  
In het kader van de coronapandemie waarschuwde Van Os tegen het gebruik van oorlogstaal in het 
beleid voor ongevaccineerden. Na een brede solidariteit in het begin van de pandemie wijzen de 
nieuwste ontwikkelingen op een zich verdiepende kloof in de samenleving. Een dienende overheid 
moet daar zeer alert op zijn.  
Bas van Os vertelde dat de drieduizend jaar oude psalmen in de bijbel voor hem nog steeds een inspi-
ratiebron vormen, zoals Psalm 112, waarin staat dat de rechtvaardige gul uitdeelt aan de armen.  
De door coronamaatregelen gedwongen uitwijk van het Zincafé van De Tuin naar de Marcuskerk bleek 
deze avond opeens heel passend. 
 


